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Antti Kuopilan puheenvuoro oli katsaus hyvinvointialuiden tavoitteista 

tulevaisuudessa. Eri alueilla on toki erilaisia haasteita toimivuuden suhteen, mutta 

kaikilla haasteita riittää; toimivuuden, henkilöstön riittävyyden, ym. ym. suhteen. 

Raija Hietikon luennolla käsiteltiin Vantaan ja Keravan hyvinvointialueen palvelujen 

järjestämistä. Samoja tavoitteita löytyy muiltakin alueilta. Monien työntekijöiden työ ei 

kuitenkaan tule suuremmin muuttumaan. 

Painehaavojen ennaltaehkäisy ja hoito kotona. Mielenkiintoinen luento. Haasteita 

riittää monestakin syystä. Hoidon kesto on lähes poikkeuksetta pitkäaikaista. Usein 

vaihtuvat hoitajat, kodin yleinen siisteys, asiakkaan riittävän ravitsemuksen riittävyys, 

asiakkaan sitoutuminen hoitoon, apuvälineet, asiakkaan liikkuminen kotioloissa ym. 

ym. Myös hoitajien ammattitaidot ovat hyvin erilaisia, valitettavasti. Olen työssäni 

tavannut potilaan (vanhempi henkilö, jolla vaikeuksia liikkua) ja hänen olisi pitänyt 

dialyysin jälkeen lähteä toiseen toimipisteeseen (eri talossa). Saatiin kuitenkin 

järjestettyä hoidot perätysten samassa hoitoyksikössä. 

Kristo Nuutilan luento: uudet tekniikat ihonsiirteen onnistumisen maksimoimiseksi. 

Mielenkiintoista. Niin saadaan meillekin tietoa. Pienenä maana meillä ei ole 

mahdollista tehdä tällaista tutkimusta. 

Salla Seppänen: kyselytutkimus sh koulutuksessa haavahoidosta. Koulutus on eri 

puolilla erilaista ja vähäiseksi se jää. Ymmärrettävää toisaalta, mitä kaikkea 

koulutuksen aikana oppia ja hallita. Perehtyminen jää työpaikoille, mihin sitten 

opiskelija hakeutuu. 

Virve Koljosen ja Julia Saxen: lääketieteen opiskelijoiden koulutuksesta. Hauskasti 

toteutettu ja piti yleisön hereillä. Täyttä asiaa. 

Ainahan sitä oppii uusia asioita. Helsingissä kun oltiin, oli ymmärrettävää, että asioita 

käytiin sieltä käsin. Eivät oikein kolahtaneet, vaikka samojen asioiden kimpussa sitä 

muuallakin askarrellaan. Olisin halunnut enemmän käytännön työhön liittyvää asiaa. 

Valitettavasti en voinut osallistua 21.4, jolloin juuri niitä asioita käsiteltiin. 

Ruoka oli ok, uusia juttuja firmojen tuotteissa. Voisiko joskus puhua toukkahoidoista. 


